
 

 

ročník  X.         číslo 3 / 2018  

… a  pokračujeme z kroniky rokem 1980 

Sklizeň obilovin, vlivem vydatných dešťů během čer-
vence, se posunula až na srpen. Úroda byla slibná, ale 
sklizeň dávala starost všem. Se sklizní  obilí a slámy 
se končilo až v polovině září. Ke konci srpna do sklizně 
obilovin zasáhla sklizeň chmele. Vlivem bouře před 
česáním padlo 7 ha chmelnic, které se musely sklidit 
ručně, ostatních 114 ha se česalo na česačkách. Prů-
měrný výnos chmelu byl 7,2 q z ha. V září 1980 byl 
proveden v Kolešovicích soupis ovocných stromů, při 
kterém bylo zjištěno, že v katastru obce je 2 886 
jabloní, 323 hrušní, 100 ořešáků, 147 třešní, 115 višní, 
3 broskvoně, 15 stromů meruněk , 119 slivoní, 399 
švestek, 828 keřů rybízu a 545 angreštů. 

V roce 1980 proběhlo k 31.10. celostátní sčítání lidu. 
Sčítacími  komisaři byli B. Pelikán, V. Bláha, J. Bečvář 
a A. Švarcová. Revizorem sčítání byl Z. Král. Podle 
přehledu výsledků má obec 291 domů, z toho trvale 
obydlených 232.  Z toho v Heřmanově 24 domů, trva-
le obydlených 10. 13 domů slouží k rekreaci a 1 domek 
je neobydlen. Zderaz má 36 domů, z nichž 28 je trva-
le obydleno, 3 jsou rekreační  a 5 je neobydleno.     
Kolešovice mají 231 domů. Trvale obydlených 194,          
9 obydlených občas a 28 neobydlených. Obyvatel je 
918 osob trvale bydlících, z toho 18 v Heřmanově, 80 
ve Zderazi a v 820 v Kolešovicích. Z tohoto počtu je 
433 mužů a 485 žen. Na Heřmanově je 8 mužů a 10 
žen, ve Zderazi  je 45 mužů a 35 žen. V Kolešovicích 
380 mužů  a 440 žen.  Podle národnosti je české ná-
rodnosti v Heřmanově 17 lidí  a 1 slovenské národnos-
ti.  Ve Zderazi 78 české nár., slovenské 2.   

                    
V Kolešovicích 762 čes. nár., slovenské 44, ukrajinské 
4, ruské 1, maďarské 3,  německé 6 a 1 jiné nár. Vy-
bavení domácností:  228 domácností má pračku,  238 
televizorů, a ve 102 domácnostech mají auto. Na 
schůzi rady MNV bylo konstatováno, že sál místního 
kina nevyhovuje současným požadavkům a proto bylo 
rozhodnuto o jeho komplexní rekonstrukci, která bu-
de dána do plánu pro příští volební období / 1981 – 
1986/. Budova byla postavena v roce 1885, přestavě-
na v roce 1935. Sál se při rekonstrukci zvětší o jeviš-
tě a sklad. Rozšíří se přísálí, upraví se prostory po-
hostinství a to plánovaným nákladem 1 291 000 Kč. 
S opravou by se mělo započít v roce 1981 se zařaze-
ním do akce „Z“. Dne 28.8. se uskutečnila srdečná 
beseda funkcionářů MNV Slabce s jejich důchodci 
v Domově důchodců v Kolešovicích. Jednalo se o 4 
občany ze Slabců – Fišera, Jandu, Šmídovou a Handlí-
řovou. Za MNV Slabce informovali bývalé spoluobčany 
o nejnovějším dění v obci ing. Celba,  I. Urbanová a H. 
Holá. Zástupci MNV si též prohlédli ubytování  dů-
chodců a předali jim dárkové balíčky. Beseda proběh-
la v opravdu srdečném ovzduší a návštěvníci ze Sla-
bec mohli jen konstatovat, že v DD Kolešovice je o 
jejich bývalé občany dobře postaráno a že péče, kte-
rá je jim věnována, by byla v místě jejich bydliště 
těžko zajistitelná. Důchodci jsou v domově spokojeni. 
Na závěr besedy se setkali zástupci  Slabec 
s ředitelem ústavu F. Erbou, kterému poděkovali za 
péči  a vyslovili přesvědčení, že pravidelné návštěvy 
zástupců MNV zůstanou i nadále jedním ze zdrojů  
dobré nálady a životního optimismu obyvatel  DD.        

    - li -                                                                     

Zrychlování 

V poslední době nemáme na nic moc času, stále někam chvátáme a přizpůsobili jsme 

k tomu i své okolí. Vlaky jezdí už závratnou rychlostí, auta mají povolenou 130 km rych-

lost a ještě se to zdá někomu málo. A  i to léto se přiřítilo nečekaně rychle. Na první     

jarní den mrzlo a než jsme se stačili rozkoukat, probudily se květinové záhony do plné 

krásy, zavoněly rozkvetlé šeříky, otevřely se květy rododendronů a azalek, skalničky roz-

hodily pestrobarevné koberce kvítků, vykvetly i první pivoňky.  A ten, kdo se chtěl na          

1. máje políbit pod rozkvetlou třešní, našel ji už s pěkně nasazenými plody. Ti nejpilnější 

už sklízejí křupavé ředkvičky a šťavnatý salát, někteří   ve skleníku už i první okurky!!   

Ale zahrada volá po pravidelné práci.  Musíme se jí pořádně věnovat. Co bych však ne-

rada opomněla je to, abychom mysleli na to, že zahrada není jen místem pro tvrdou dři-

nu, ale měli bychom si ji s chutí užívat, nadýchnout se čerstvého vzduchu a“ vyfouknout“ 

všechno to, co nás po zimě tíží. A ještě něco - máj je lásky čas, tak si do té zahrady vyjdě-

te s někým, koho máte rádi. A zpomalte !         -  li  - 



 

 

Obecní úřad informuje  - činnost zastupitelstva obce  

Informace z pracovní porady, která se konala dne 2. května 2018 na OÚ Kolešovice 

Přítomni: M. Brabcová, M. Dvořák, J. Hrenáková, J. Kovář, J. Lenochová, J. Leško, J. Dýba, T. Hrenák,                      

J. Poděbradská   

- Starosta obce zastupitele seznámil s návrhem programu veřejného zasedání, které se bude konat v úterý                

22. května 2018 od 19 hodin na přísálí kulturního domu. Program zasedání bude následující: 1. Zahájení, 2. Činnost 

zastupitelstva, 3. Projednání závěrečného účtu obce za rok 2017, 4. Schválení pracovněprávního vztahu mezi obcí a 

členem zastupitelstva, 5. Smlouva JSDH s obcí Pšovlky, 6. Projednání darovací smlouvy s Milenou Čečrdlovou, 7. 

Různé, 8. Diskuse a 9. Závěr.  Přítomní zastupitelé neměli k navrženému programu veřejného zasedání připomínek.  

- Starosta zastupitele seznámil s „Oznámením o navržení finanční opravy“ od SFŽP, kterým se snižuje vloni přizna-

ná dotace na akci „Kolešovice, Heřmanov a Zderaz – vodovod“ ve výši 36 mil. Kč o 25 %, tj. o 9 mil. Kč. Důvo-

dem pro navržení finanční opravy je, že při kontrole veřejné zakázky na dodavatele stavebních prací bylo shledáno 

porušení pravidel pro zadávání zakázek. Obec má 10 pracovních dnů, aby k uvedené záležitosti podala vysvětlení a 

obhájila správnost postupu při hodnocení podaných nabídek. Vyjádření zadavatele k Oznámení o navržení finanční 

opravy vypracuje firma Via Consult, která na základě plné moci od obce administrovala tuto veřejnou zakázku. 

Zastupitelé budou o dalších krocích informováni.                       

- Společnost JRK nabídla obci možnost podání žádosti o dotaci na domácí kompostéry na bioodpad s povinnou 

spoluúčastí obce ve výši 15%.  Jednotliví zastupitelé do svých rajónů roznesou anketní formuláře, které občané, 

kteří budou mít zájem o domácí kompostéry, po vyplnění vrátí na obecní úřad. Aby bylo možné čerpat dotaci na 

kompostéry, musí být mezi občany zájem přibližně o 150 kusů, čímž bude splněna základní podmínka dotace, že 

hodnota nakoupených kompostérů musí být minimálně ve výši 500.000,- Kč.                    

- Starosta zastupitele seznámil s nabídkou firmy Wafe s.r.o. z Prahy, která na obec předložila nabídku na možnost 

podání žádosti o dotaci na modulární rekuperační systém na větrání budov škol. Zastupitelé se po krátké poradě 

dohodli, že vzhledem k plánované výstavbě vodovodu a přípojek, tuto nabídku nevyužijí.                

- Na obec byly doručeny dvě žádosti o rezervaci tří stavebních pozemků v lokalitě Na Okrouhlici. Starosta navrhuje 

vypracovat odpověď následujícího znění: Jakékoli pozemky v majetku obce není možné rezervovat, protože podle 

zákona o obcích, se záměr obce prodat nemovitý majetek v jejím vlastnictví musí nejprve zveřejnit na úřední desce. 

V současné době byla podána žádost o schválení geometrického plánu s rozdělením stávajících pozemků na Měst-

ský úřad Rakovník, Odbor výstavby. Dále se k tomuto rozdělení bude vyjadřovat Úřad územního plánování v Ra-

kovníku. Jak dlouho tento proces bude trvat, vzhledem k vytížení úřadů, není možné sdělit. Teprve po schválení 

geometrického plánu těmito úřady, bude možné projednat na veřejném zasedání zastupitelstva obce zveřejnění zá-

měru o prodeji.                             

-  Dále starosta podal informaci o akcích, které jsou připraveny v rámci výročí oslav 700 let založení obce Kolešo-

vice.  

 

Vzpomínka na osmičkový rok 1968  

A co psal rakovnický týdeník ROZVOJ 30. srpna 1968, č.5  

Úrodu si sklidíme sami, se svými 

Vzdor všem potížím, které vyplývají z nenormálního stavu v našem státě, probíhá sklizeň chmele 

uspokojivě. Předevčírem navštívil severní část okresu ministr zemědělství s. Borůvka. Úroda je o 

10% vyšší než loni, tím spíš nám musí záležet na tom, aby byla včas sklizena a usušena. Na všech 

zemědělských závodech je už dostatek brigádníků. Přestože  je v těchto dnech na polích dobrá kaž-

dá ruka, nemáme zájem, aby do chmelnic přicházeli vojáci okupační armády. Podle informací 

z JZD Kněževes a Lubná se už okupační vojska o brigádu pokoušela. Doporučujeme představite-

lům zemědělských podniků ve všech chmelařských oblastech, aby pomoc ze strany cizích vojsk roz-

hodně odmítali... mohlo by dojít ke zbytečným komplikacím, případně provokacím. Je zde možnost 

zneužití k propagačním cílům proti jednotnému úsilí našeho lidu, který jednoznačně požaduje 

rychlý odchod okupačních jednotek. Svoji úrodu si sklidíme sami, se svými! 

Stačí jen jeden krok kupředu, aby ten, kdo nám stál po boku, stál nám v zádech. 

        Převzato z archivu paní Aleny Bláhové 



 

 

Lístečky z obce 

☺ Zástupci projektové kanceláře začali zjišťovat umístění vodovodních přípojek na pozemcích         

zájemců o vodovod. 

☺ Během května proběhla anketa na zjištění zájmu o kompostéry. 

☺ V měsíci květnu došlo ke změně termínu svozu komunálního odpadu – každé liché pondělí. 

☺ V pondělí 7.května uctili památku padlých ve druhé světové válce položením věnců u místního 

pomníku zastupitelé obce J. Lenochová, J. Poděbradská, M. Dvořák, J. Leško a za Spolek 

sdružení volyňských Čechů pan J. Bečvář.         -  jp  -  

Stalo se v Domově …   

XI. Kolešovický víceboj. 

V měsíci květnu proběhla v Domově Kolešovice jedna větší akce a nejednalo se o nic menšího, než o tradiční Kole-

šovický víceboj - soutěžní klání seniorů, který pořádal 

Domov Kolešovice letos již po jedenácté a jako každý 

rok přijelo několik týmů seniorů z okolí užít si soutěžní 

dopoledne. Letošní sportovní setkání se neslo v duchu 

čísla 8. Na pomyslnou startovní čáru se postavilo 8 tý-

mů, které změřily své síly, zručnost, paměť a šikovnost 

v 8 disciplínách. Soutěžící se utkali v hodu míčkem na 

desku, hodu na plechovky, ruských kuželkách, při navlé-

kání korálků, věšení prádla a potrápili si hlavu v tzv. 

Kimově hře a při „Trojici výrazů“.  Novinkou v našem 

programu byla disciplína vodní blechy.                  

Povětrností podmínky byly k soupeřícím seniorům sho-

vívavé. Nouzové plány pro případ nepříznivého počasí 

nebylo nutné použít a venkovní disciplíny se konaly jen 

pod mírně zamračenou oblohou.                  

Stojí také za zmínku, že tým Domova Kolešovice obsa-

dil letos krásné první místo. Domov Kolešovice děkuje 

všem seniorům za účast. Hudební doprovod zajistil pan 

Weiss.  Sláva vítězům a čest poraženým.  

V měsíci červnu se můžete těšit na několik akcí.  

5. 6. Oslavíme světový den životního prostředí    

21. 6. zase Světový den hudby                              

26. 6. se uskuteční grilování s hudbou pana Kubíka   

Dne 23. 6. se koná Zámecká pouť, pořádaná obcí 

Kolešovice k příležitosti 700 let od založení obce 

Kolešovice, na kterou je zvána široká veřejnost.  

 Bc. Linda Bláhová, DiS., sociální pracovnice 

První zápis je 22.1. 1959, ale není to zakládající  
schůze, protože v něm je zapsáno, že byl schválen zá-
pis z výroční schůze loňského roku. Všechny zápisy 
jsou velmi detailní, ukazují na přísnou kázeň ve společ-
nosti a vykazují velké množství odpracovaných hodin 
jednotlivých členů jak pro společnost, tak pro obec. 
Na příklad se v této zprávě píše i o stavu zvěře 
v jejich honitbě: srnčí – 10 kusů přebíhané, zajíc – 180 
kusů, koroptev 300 kusů, bažant 25 kusů.  / Všimli 
jste si, že o černé zvěři není ani zmínka?/ Finanční 
zpráva mluví o tom, že  pokladní hotovost k  1.1. 1959 
byla  1. 080, 49 Kč, vklad 3. 279, 82 Kč, takže celkové 

jmění činilo 4. 360, 31 Kč.  Do nového výboru byl zvo-
len jako předseda F. Trefil,  hospodář A. Bárta, po-
kladník J. Soukup a jednatel  Polák.  A. Ondráček po-
dal návrh, aby společnost zakoupila líheň. Členové si 
dali závazek, že vysázejí  3000 ks lesních sazenic a 
200 ks topolů. Dále se zavázali, že odpracují v místním 
JZD 500 hodin. Protože dalších připomínek na této 
schůzi nebylo, ukončil nově zvolený předseda schůzi ve 
23,30 hod.                                                     

V dalších číslech KL vás seznámíme s dalšími zajíma-

vostmi z kroniky myslivecké společnosti.        - li- 

Dostala se nám do rukou kronika myslivecké společnosti Tetřev Kolešovice. 



 

 

… volně navazujeme na historii z minulého čísla  

Tím se stala pro lodě střelba na nepřátelské dělostře-

lectvo nemožná a musely proto začít ostřelovat pěší 

vojsko. Náš pěší útok déšť směle vítal, neboť byl tak 

schovaný před nepřátelským dělostřelectvem a mohl 

tak – jak bylo v plánu – postupovat pomalu až k pozicím 

nepřátelské pěchoty. Bohužel začal večer foukat 

prudký studený vítr a proměnil déšť ve sněhovou váni-

ci, takže útok nemohl u holých skal bez možnosti ukry-

tí zahájit palbu. Vojáci velmi trpěli, ale pro obhájce 

naší vlasti taková námaha a utrpení nic neznamená, 

neboť znají jen jedno heslo, a to: Musíme zvítězit! 

Už další ráno se rázně pokračovalo nahoru a naši vojá-

ci obsadili nepřátelské pozice jednu za druhou. Také 

lodě se v tento den zúčastnily palby na nepřátelskou 

pěchotu s nejlepšími výsledky. V noci z 9. na 10. ledna 

1916 obdržely S. M. S. 

„Budapešť “ a  „Císař Karel VI.“ rozkaz vplout do záli-

vu Bocche di Cattaro a odtud ostřelovat dělostřelec-

tvo Černé Hory, které nebylo možné ostřelit               

z   pevniny. Během dopoledne bylo dělostřelectvo tak 

dalece přemoženo, že jej mohl oddíl zajmout. Mezitím 

došly zbylé jednotky až na vrchol a tím se stala pod-

pora ze strany válečného námořnictva nemožná. Po-

vznášející pohled nastal, když za jasného večera naše 

ohně rozzářily celý horský hřeben. Připomínalo to 

slavností kolorování. Císař pochválil výkonnou podporu 

lodí takovým způsobem, že vyznamenal velitele želez-

ným řádem 3. třídy, mnoha důstojníkům předal vojen-

ské kříže zásluhy a nejvyšší oficiální pochvaly.      

Vrchním velitelům pozemního vojska předal stříbrné 

medaile za statečnost 1. a 2. třídy a bronzové medaile 

za statečnost.  

16.1.   V Kolešovicích se slavilo podrobení Černé Ho-

ry. Ve vsi vládne dobrá nálada. 1. nepřítel je poražen.               

20.4.   Karel Brabec,  syn truhlářského mistra Václa-

va Brabce,  přidělený k domobraně – pěchotě – regi-

mentu č. 6, plukovní štáb – útvar telekomunikace,   

napsal: „Velikonoční svátky v klidu pominuly. Rusové, 

ležící naproti nám, nám svými šátky popřáli veselé   

Velikonoce. Několik kroků za bojující frontou začali 

sedláci připravovat svá pole. Když tu a tam přiletí 

šrapnel nebo granát a exploduje, jen se letmo podívají 

a pracují dále.“ Později se dostal Karel Brabec do za-

jetí a odvezli ho murmanskou železnicí do Pulozeroa 

(poloostrov Kola, Archangelsk).   

28.4.    Školní mládež se podílí na úpisu  IV. rakous-

ké válečné půjčky a vybere sumu 1300, - korun.  

1.5.- 7.5.  Ve dnech od 1. do 7. května se konal   

týden Červeného kříže. Děti vybraly 167,21 korun. 1.5. 

byl úředně zaveden letní čas. Všechny hodiny se posu-

nuly o jednu hodinu dopředu, takže např. pravidelné 

vyučování, které denně začíná v 8 h letního času,    

začíná prakticky už v 7 hodin. Důvodem byly úspory za 

osvětlení.  

10.5.  Statistika osevní plochy, učiněná v roce 1916 

(válečný rok), vypadala takto: 

                       

                 zimní pšenice                  81 ha  57,   a 

                 letní pšenice                   49  “   26    “  

                 zimní žito                      218  “   57,8 “ 

                 ječmen                          118 “    23,7 “ 

                 oves                                97 “    34,5 “ 

                 krmná řepa                      10 “    79,2 “ 

                 letní vikev                        19 “    46,9 “ 

                 zelené krmivo                  35 “    56,5 “ 

                 jetel                               119 “    72,4 “ 

                 mák                                   2 “       7,1 “ 

                 brambory                        54 “     67,9 “ 

                 hlávkové zelí                               60   “ 

                 cukrová řepa                   10 “      17,7 “ 

                 zelenina                                      72  “ 

                 chmel                             123 “      7,2 “ 

                 nevyužitá půda      14,4 “  

                       

_______________________________________ 

                  Celkem      :                  957 ha  56,1 a  

 

Ve srovnání s předchozím rokem se pastviny zmenšily 

a naopak přibylo orné půdy.  

 

13.6.  V Kolešovicích proběhla sbírka vlny a kaučuku, 

další pak byla 17.6.  

 

18.6.  Karel Kohn, syn Jindřicha Kohna, obchodní-

ka s dobytkem v Kolešovicích č. p. 122, důstojník         

v pěchotě č. 10, se těžce zraněný dostal 18.6.1916 do 

ruského zajetí a zemřel o den později  19.6.1916. Bliž-

ší informace bohužel chybějí! 

                      

27.6.  V Kolešovicích proběhla díky zdejším žákům 

sbírka olova, cínu a staniolu, jež činila 3,3 kg. Sbírka 

kovů byla odvezena na válečné ministerstvo.  

 

27.6.  Háčkované dečky a žínky, které vyrobili žáci, 

byly odvezeny do Prahy na krajský úřad sociální péče.  

            

3.7.  Oliver Kohn, syn Jindřicha Kohna, obchodní-

ka s dobytkem v Kolešovicích č. p. 122, přidělen      

pěchotě č. 6, padl 3.7.1916 a 4.7.1916 byl pohřben u 

Ottinie (jižně od Iwano - Frankiwsku). 

  

 

            

Historie obce Kolešovice trochu z jiného pohledu  

Budeme pokračovat dobou od roku 1914 - 1934, přičemž 

většinu historie tvoří léta 1914-1918, 1. světová válka a 

zážitky vojáků z Kolešovic, kteří ji zažili a také přežili. 

Kronika je psaná ručně švabachem, takže pro dnešní ge-

neraci nečitelná, proto ji do latinky přepisuje pan   Simon 

Eis, jenž byl v roce 1946 jako patnáctiletý vysídlen s rodi-

nou do Saska, kam odjížděli vlakem z Jesenice.  



 

 

Základní škola a Mateřská škola Kolešovice  

Velikonoční projekt  
Velikonoční projekt probíhal v naší základní škole ve 

dnech 26. března až 28. března. První třídě v pondělí a 

v úterý vyráběla velikonoční vajíčka s různými motivy a 

povídala si o tradicích a historii Velikonoc. Ve středu 

dostali žáci první třídy křížovky s tématem Velikonoc. 

Druhá třída vyráběla kraslice, velikonočního zajíčka 

s vajíčkem, závěsy z beránků, žáci pracovali do portfolia 

(matematické spojovačky) a vyprávěli si o velikonoč-

ních zvycích. Třeťáci malovali a zdobili kraslice, hráli 

hry s velikonoční tématikou, vyprávěli si o tradicích a 

historii Velikonoc. Odnášeli výrobky do sušárny, vypl-

ňovali portfolia s velikonoční tématikou a pletli pomláz-

ky. Žáci 4. třídy vyráběli velikonoční přání, pletli po-

mlázky a zdobili vajíčka. Ve středu pekli jidáše a vydali 

se na procházku pozorovat jarní přírodu. 

V pondělí a v úterý pro žáky čtvrté až deváté třídy uspo-

řádal v tělocvičně pan učitel Fukárek soutěžní turnaj 

smíšených družstev ve florbale. Vítězné družstvo tvořili 

žáci Simona Ježíková, Vanessa Březinová, Nikola        

 

Hrdličková, Lukáš Závodský, Julie Dýbová, Adam Ratz-

ka a Milan Tryner. Žáci 5. třídy hráli florbal, vyplňovali 

velikonoční pracovní listy v anglickém jazyce, ve středu 

sledovali film a později šli na výstavu. 

Šestá třída pekla velikonočního beránka, zdobila vajíčka, 

košíčky, dekoraci na výstavu a hrála soutěže. Žáci         

7. třídy hráli turnaj ve florbale, barvili a vyráběli veliko-

noční vajíčka, procházeli se krajinou a dívali se na doku-

ment o Ježíši Kristu. Osmáci sledovali videa 

s velikonoční tematikou, vyprávěli si o velikonočních 

zvycích, vybarvovali vajíčka a vyplňovali různé veliko-

noční kvízy a osmisměrky a hráli různé hry. Ve středu 

psali o Velikonočním projektu, vydali se na vycházku po 

okolí a zahráli si turnaj v kopané.  9. třída připravovala 

naučnou stezku pro školu a veřejnost na Den Země, při-

pravovali i program k projektu Čarodějnice. Někteří žáci 

deváté třídy se zúčastnili florbalového turnaje. 

 

z příspěvků žáků 8. třídy sestavila Mgr. E. Chalupová 

Zápis do 1. třídy  

V pátek 6. dubna se na naší škole konal zápis do 1. třídy. Budoucí prvňáčky tu kromě paní učitelek uvítaly pohádko-

vé postavy princezna, Pipi Dlouhá punčocha, Červená Karkulka a víla Amálka. Děti se na zápis těšily a byly také 

moc šikovné. Ukázaly nám například, jak znají barvičky a pohádky, umí stříhat nebo si zavázat tkaničku, povídat o 

sobě, své rodině a kamarádech nebo říci básničku. Za odměnu pak dostaly pamětní listy, průkazky budoucích prv-

ňáčků a dárky, které pro ně připravili jejich budoucí spolužáci. Už se určitě všichni těší na září a první školní den.      

A aby jim to čekání rychleji uběhlo, uvidíme se spolu dvakrát v květnu, kdy jsme pro ně připravili Školu nanečisto.  

Divadlo Kolem  

16. 4. 2018 k nám zavítalo divadlo Kolem. Předsta-

vení se jmenovalo "Pohádky z klobouku". Nebyl   

to obyčejný klobouk, ale kouzelný, protože dětem 

vyčaroval pohádky. Nejdříve pohádku "O nepo-

slušných kůzlatech" a potom "O třech princez-

nách". Děti se dobře bavily a než jsme se nadáli, 

zazvonil zvonec a pohádkám byl konec.                  

Už se těšíme na další. 

         

     za kolektiv Mgr. J. Kreislová 

Ekologická soutěž  
Ve čtvrtek  19. dubna   se konalo v botanické zahra-

dě  v Rakovníku okresní kolo tradiční ekologické soutěže 

dvojic tentokrát na téma Ekologická abeceda. Soutěž byla 

doplněna   doprovodným programem,  Ekoabecedoriskuj 

měla již  tradičně p. Prošková z IVS  Budy a velmi zajíma-

vou přednášku  si  pro starší  děti připravil  p. ing. Pazde-

ra  na téma Příroda Madagaskaru. Naše škola vyslala soutě-

žící dvojice do všech kategorií,  nejvíce se dařilo dvěma 

dvojicím: Anetě  Poštové s Tadeášem Peroutkou,  kteří  v 

1.kategorii 4. a 5. tříd obsadili 2. místo a Heleně Veronice 

Jarošové s Michaelou Ferštlovou.  Dívky ve své katego-

rii  6. a 7. tříd získaly taktéž stříbrné umístění. Gratuluje-

me ! 

    Mgr. M. Zápalová 



 

 

V pátek 27. dubna 2018 čekala žáky 

čtvrtého až devátého ročníku kolešo-

vické základní školy cesta do Diva-

dla Na Fidlovačce v Praze.  Divadlo 

hrálo komedii Fan Vavřincové „Eva 

tropí hlouposti“. Příběh o rozjívené 

dívce, která se k překvapení všech 

zamiluje, slavil úspěch už v časopi-

secké podobě, také jako nezapome-

nutelný film pro pamětníky Martina 

Friče s Oldřichem Novým, Natašou 

Gollovou a Zdeňkou Baldovou v 

hlavních rolích a rovněž v knižním 

vydání.   

Od školy jsme odjížděli v 7,45 ho-

din v doprovodu paní učitelky Mgr. 

E. Chalupové a slečny asistentky 

Bc. M. Sabové a k divadlu jsme 

dorazili kolem 9. hodiny dopolední. 

Po příjezdu jsme našli rychlé občer-

stvení, kde jsme se posilnili, a poté 

jsme vyrazili zpátky k divadlu. Před-

stavení začalo kolem 11. hodiny, 

tedy s téměř půlhodinovým zpoždě-

ním, neboť v noci chtěl neznámý 

pachatel z divadla odcizit zvukovou 

techniku. Naštěstí se to nepodařilo, 

došlo však k poškození kabelů, což 

bylo důvodem zdržení. 

Po skončení asi dvouhodinové       

inscenace jsme se navrátili do auto-

busu, který nás odvezl zpět ke škole. 

Všem žákům se divadelní představe-

ní velice líbilo.  

 

napsala Adéla Kvíderová z 8. třídy a 

Mgr. Eva Chalupová 

Den Země 2018   

V úterý 24. dubna připravili žáci 9. třídy naučnou stezku 

s tabulemi v okolí rybníka v zámeckém parku pro své 

spolužáky. Na vyznačenou trasu vyrazily třídy se svými 

učiteli, vyslechly si komentář ke každé tabuli naučné 

stezky a plnily úkoly, které se týkaly jednotlivých stano-

višť. Pro žáky prvního stupně měly děti ze 6. třídy při-

pravený doprovodný program. Děti plnily úkoly růz-

ných živočichů např. labutě, štiky apod. Ve zbytku času 

všechny třídy dostaly ještě zadaný úkol, který se týkal 

třídění odpadů, sběru odpadků v obci atd.. Všichni se 

úkolů zhostili velmi dobře a celé dopoledne se vydařilo. 

     Mgr. Markéta Zápalová 

Divadelní představení „Eva tropí hlouposti“ 

Kulturní přehled, stalo se  ...  

V březnovém čísle Kolešovických listů jsme zapo-

mněli otisknout příspěvek ČSCH se zprávou o 

únorové výstavě drobného zvířectva  

 

ZIMNÍ VÝSTAVA V KOLEŠOVICÍCH 

Český svaz chovatelů, základní organizace Kolešovice 
pořádala, v rámci 700. výročí založení Obce Kolešovice,    
10. února 2018 zimní výstavu králíků, drůbeže, holubů a 
okrasného ptactva. Příjem zvířat proběhl ve čtvrtek, 
v pátek se zvířata posuzovala a v sobotu v 8. hodin byla 
výstava otevřena.  

Vystaveno bylo 129 ks králíků 24 plemen, bylo uděleno 
10 čestných cen a prodáno 25 ks, 110 ks holubů 12ti 
plemen, uděleno bylo 6 čestných cen, prodáno 12 ks, 
drůbeže hrabavé a vodní 86 ks 15 plemen, uděleno 6 
čestných cen, prodáno 14 ks, 50 ks okrasného ptactva, 
prodáno 20 ks. Na výstavu dodalo 49 vystavovatelů, 
z toho 3 mladí chovatelé ze středních, západních a sever-
ních Čech celkem 325 ks zvířat.  

Výstavu navštívilo 208 dospělých návštěvníků, 36 dětí 
od 6 do 15 roků. Bylo zajištěno občerstvení a bohatá 
tombola. Poděkování patří členům ZO za přípravu a 
zdárný průběh výstavy, ale také sponzorům za příspěvky 

a pomoc držet stále vysokou úroveň našich výstav. Ten-
tokrát naši výstavu sponzorovali –  COOP JEDNOTA 
SPOTŘEBNÍ DRUŽSTVO, Rakovník, ELEKTRO VIO-
LA Rakovník, HEROLD řeznické potřeby Rakovník, 
CHOVATELSKÉ POTŘEBY, prodejna krmiv Levovi 
Rakovník, KB INTERIÉRY, realizace bytových interié-
rů Rakovník,  OBEC Kolešovice, PEKAŘSTVÍ ŠPÁŇA 
Šanov,  PEKÁRNA Kněževes, RAKOchmel s.r.o.  Kole-
šovice, TRUHLÁŘSTVÍ MAIER, Kroučová,, ZEMĚ-
DĚLSKÁ SPOLEČNOST Chrášťany, spol. s.r.o., ZŠ a 
MŠ Kolešovice, RAKOVNICKÝ DENÍK a RAPORT 
Rakovník.  

Poděkování patří  návštěvníkům, kteří se přijeli a přišli 
podívat na výsledky celoročního snažení vystavovatelů. 
Ocenili jejich ochotu ukázat širokou škálu zdravých, 
čistokrevných zvířat, možnost zakoupení chovných zví-
řat do chovů, ale také možnost obohatit dobrým masem 
jídelníček.  

Druhou výstavu naše ZO uspořádá 13. a 14. října a už se 
můžete těšit na velké množství zvířat a výběr toho nej-
lepšího, na setkání stejně naladěných návštěvníků, na 
bohatou tombolu i dobré občerstvení. A pokud je mezi 
Vámi čtenáři chovatel, udělejte to, co pět nových členů v 
loňském roce, a přidejte se k nám.    

  za ZO jednatelka M. Řežábková 

V úterý, 15. 5. 2018, se deset žáků 1. stupně zúčastnilo atletických soutěží v Rakovníku. Skákali do dálky, běhali 

sprint a házeli míčkem. Počasí se vydařilo a žákům se zadařilo také. Povedlo se jim získat tři medaile ve veliké kon-

kurenci (dvě stříbrné a jednu bronzovou). Jen tak dál. 

        Mgr. Jolana Kreislová  



 

 

VELIKONOCE NA SUŠÁRNĚ  

Historická sušárna opět ožila o Velikonocích na Velký 
pátek 30. března. Návštěvníci si mohli prohlédnout kras-
lice vytvořené žáky základní školy a dětmi z mateřské 
školy. Děti vystavovaly papírové zápichy ve tvaru vají-
ček a v záplavě kraslic bylo možné vidět různé techniky 
jejich zdobení. Záměr zaměřit se a vystavovat hlavně 
kraslice všech, kteří by se rádi pochlubili svou šikovnos-
tí při zdobení různými technikami úplně nevyšel. 
K vidění byly pouze kraslice paní J. Švolbové (technika 
vrtané kraslice) a paní J. Lenochové (zdobení ovesnými 
vločkami). Zato na soutěž „Nejhezčí a nejchutnější berá-
nek“ se návštěvníci opravdu těšili. Každý měl možnost 
hlasovat, který beránek se nejvíce líbil. O tom jak chut-
nal rozhodovala porota ze zástupců veřejnosti ve složení 
paní M. Opatová, P. Šrámková, J. Poděbradská a pánové 
M. Dvořák a J. Čečrdle. Rozhodnout, který chutnal nej-

více nebylo vůbec jed-
noduché. Keramického 
zajíce za 1. místo získala 
paní Jitka Švolbová,  za 
2. místo získali žáci 
šesté třídy paní učitelky 
Mgr. Zuzany Krýsové 
čokoládové bonbóny, 
stejně jako paní Jana 
Lenochová za 3.místo.  
Po vyhodnocení se be-
ránci rozkrájely a pří-
tomní mohli také ochut-
nat.  Že beránci chutnaly  
výtečně nebylo pochyb. 
Jen se po nich zaprášilo. 
Domov Kolešovice a 
malí hasiči nabízeli své 
výrobky k prodeji ve 
stáncích. U stánku  rodi-
ny Mrzenových bylo 

možné si vyrobit svíčky, zastřílet si z luku a nakoupit. 
Své ovečky zapůjčil hlavně pro děti návštěvníků pan    
M. Čečrdle. 

D ě k u j e m e všem, kteří se podíleli na organizaci a 
průběhu velikonočního programu. Zvláštní poděkování 
patří pekařkám, které se zúčastnily soutěže a umožnily 
návštěvníkům pochutnat si na jejich beráncích. 

     -  jp  - 

VLASTIVĚDNÁ VYCHÁZKA   

Z kroniky naší obce víme, že Kolešovice jsou obývané 
již nejméně 700 let a bývaly velmi významnou obcí  
v celém širokém okolí. Dokonce se honosily názvem 
městys. Zásluhu na tom měli majitelé zdejšího zámku. 
Vařilo se zde velmi dobré pivo, vyráběl  se cukr, pořáda-
ly se dobytčí trhy,  církevní slavnosti, měly jedny 
z prvních hasičský sbor a i několik  významných rodáků. 
Všechno toto zaujalo i historika Romana Hartla, který 
mnoho o Kolešovicích pracně  vyhledal v archívech, 
nastudoval a přišel se na Bílou sobotu podělit o své zna-
losti s návštěvníky vlastivědné vycházky po vsi. Svým 
perfektním vyprávěním zaujal tak, že zájemce neodradi-
la ani zima a déšť a jejich počet překvapil i samotné 
pořadatele. Bylo nás hodně přes stovku. Prošli jsme vel-
kou část obce a dozvěděli jsme se plno zajímavostí. Klo-
bouk dolů před panem Hartlem a jeho znalostmi. Kdo si 
všechno vyprávění nezapamatoval nebo nemohl na vy-

cházku přijít, má možnost si všechno nastudovat 
v publikaci, kterou pan Hartl o Kolešovicích napsal. 
Přijede k nám, na sál kulturního domu  v pátek 1. června 
2018 v 17 hodin  publikaci pokřtít a tam si ji můžeme 
koupit. Podle zájmu obyvatel  o historii Kolešovic  jen 

doufejme, že se dostane na každého.       - li  -                                                                                                               

VELIKONOČNÍ TANCOVAČKA 

V neděli 1. dubna 2018 se uskutečnila na sále KD Kole-
šovice Velikonoční tancovačka, kterou pořádal Český 
svaz žen. Velikonoční zábava se konala po několikaleté 
přestávce a možná i to zapříčinilo nízkou návštěvu. Po-
kladnou prodeje prošlo jenom 40 platících. K tanci hrály 
Podbořanské Atomy.                       -  bp -   

DUBNOVÝ POCHOD  

Dubnový pochod padl tentokrát na druhou neděli 
v měsíci 8.4.2018. Lidé se scházeli před kulturním do-
mem krátce před 12:30, kdy byl plánován odchod. Aby 
se dětem lépe šlapalo, dostaly na cestu barevné lízátko. 
Pořadatelka zjišťovala, odkud jací účastníci jsou, jelikož 
se dostavil větší počet přespolních, nežli místních oby-
vatel. Přidali se nadšenci nejen z Chrášťan, Senomat, 
Rakovníka, Pavlíkova, Jesenic, ale i z Mostu! (Ir se ne-
počítá, jednou už byl). První kroky vedly směrem na 
Pšovlky, kde se na úplném vrcholku skupina stočila do-
leva na polní cestu vedoucí k lesu. Přeběhlo se přes špič-
ku pole a pokračovalo se dále jakoby po horizontu až 
k silnici vedoucí z Přílep na šanovskou křižovatku. Ta se 
taktéž přeběhla a průvod se ubíral podél lesa až do Nou-
zova, kde měly děti kratičkou zastávku na dětském hřiš-
ti. Z Nouzova se vydala skupina s kopce dolů, stočila se 
doprava a směřovala dolů k rybníku. Tam čekala překáž-
ka v podobě brodu. Ne všem se ji  zdařilo překonat su-
chou nohou.  

foto - Josef Matura  



 

 

Následoval kopec vzhůru opět kousek přes pole, poté 

přes louku, až se všichni s menším či větším úsilím vy-

škrábali na polní cestu vedoucí pod Přílepskou skálou až 

do Přílep. Někde uprostřed byla spáchána společná foto-

grafie a ve vzduchu začala být cítit chuť na špekáčky.    

V Přílepích se skupina střetla s dalšími dvěma výletníky 

a už se hnala ke kolešovickému brodu opéct si pořádnou 

svačinu. Ohniště pomohli zajistit dva malí mezuláni se 

svým tatínkem. (Praisovi). Kdo chtěl, mohl dorazit i bez 

procházky. Celého výletu se účastnil historicky první 

kočárek včetně mimča a opravdu všude - někde 

s dopomocí - projel/prošel. Ze statistického pohledu si 

dubnový pochod zapisuje 37 dospělých osob, 12 dětí 

(včetně miminka) a 4 čtyřnohé kamarády. Parádní počasí 

bylo jen finální tečkou za povedenou akcí. Pořadatelka 

všem děkuje za účast a jelikož ta byla jako vždy hojná, 

stále ji baví vymýšlet další trasy a lákadla, aby to nebyla  

nuda.      -  ep -   

PROBUZENÉ KOLEŠOVICE 

Že by se v Kolešovicích vůbec nic nedělo, nedá se říci, 

ale letošní rok je opravdu štědrý na překvapivé a pěkné 

akce. Díky tomu, že p. starosta  navštívil okresní muze-

um, seznámil se s nálezy z okolí naší obce a zjistil, jak 

jsou pro archeology vzácné, domluvil přednášku p. Mgr.  

Kateřiny Blažkové pro kolešovické občany. Ta doplnila 

přednášku i skutečnými nálezy, takže jsme se mohli do-

tknout toho, co vyrobil nebo jen používal člověk před 

xxx lety a nejedná se o staletí, ale tisíciletí. Paní Blažko-

vá dokonce, možná v nadsázce, prohlásila, že Kolešovi-

ce by měly slavit ne 700 let, ale 7000 let osídlení.  Pí-

semné zprávy nám tito předci nenapsali, ale nálezů je po 

nich velké množství. To dokazuje i to, že několik našich 

občanů ochotně své nálezy do muzea darovalo přímo na 

přednášce. A nebyly to nálezy obyčejné, bronzová se-

kerka, úlomky předmětů, ba i mince. Krásné, nezištné 

gesto ohromilo i p. Zdeňka Šámala, který v Kolešovicích 

objevuje a nachází již několik let.  Kdo chtěl, mohl si i 

zakoupit pěknou publikaci GERMÁNI A DOBA ŘÍM-

SKÁ NA RAKOVNICKU/jinak je možno ji zakoupit 

v muzeu v Rakovníku/  a ti pohybově zdatní se po před-

nášce vydali s paní archeoložkou na zdejší lokality. Jak 

se ukázalo, Kolešovice mají plno obyvatel, kteří v nich 

nejen bydlí, ale mají zájem o dějiny i veškeré dění 

v obci. Pokud budeme předávat tento zájem i našim dě-

tem /doma i ve škole/, stanou se z nich možná ti správní 

patrioti, kteří obec neničí, ale jsou na ni hrdí.                                                                            

    - li- 

ČISTÉ KOLEŠOVICE  

Letos poprvé se místní dobrovolníci zúčastnili akce 

„Čisté Kolešovice“, která se konala v sobotu 21.4.2018. 

A že se jich nakonec pár sešlo dokazuje objem nasbíra-

ného odpadu. Z celkového počtu 31 osob bylo 12 dětí 

školou i školkou povinných plus jeden kočárek. Účastní-

ci se potkali chvilku před desátou hodinou ranní před 

kulturním domem, kde probíhala prezentace. Po prezen-

taci dostaly děti malé sladké poděkování za účast            

a všichni pak potřebné vybavení, jakým byly pracovní 

rukavice, pytle na odpad, kbelíky na sklo a kárky, kte-

rých bylo opravdu potřeba. Parta se rozdělila na 5 sku-

pin, kdy každá skupinka obdržela mapku s úsekem sběru 

a takto fungovala něco málo přes hodinku. Poté se všich-

ni sběrači sešli před dětským hřištěm a společnými sila-

mi se vrhli na úklid parku. S úderem poledního byla 

událost ukončena a na hladovce čekala zasloužená teplá 

bramboračka s domácími škvarkovými plackami a peči-

vem od šikovné p. Jany Zingrové. Co se různorodosti    

odpadu týče, tak ta byla opravdu pestrá: lahve plastové     

i skleněné všeho druhu, kabely, ponožky, rukavice či 

jiné hadry, krabičky od cigaret, obaly od cukrovinek a 

podobných výrobků, plechovky od čehokoli, tuby, zrezi-

vělý reprák do auta nebo rýč, provázky, drátky a velkým 

překvapením a zajímavostí byl kosterní nález. Dalším 

poznatkem se staly dvě černé skládky: v rokli od kolejí 

směr na Pšovlky a prostor za zdí v parku za zámeckým 

rybníkem – valník bude málo! Akce „Čisté Kolešovice“ 

měla minimálně dvojí význam: praktický – úklidem si 

zpříjemnit prostředí, ve kterém žijeme, a výchovný – to, 

že úklid po      někom stojí mnohem větší úsilí, než kdy-

bychom se k životnímu prostředí chovali správně       

IHNED! Buďme, prosím, důslednější – této „parádě“ se 

lze vyhnout.    Děkujeme, že se mezi námi najdou tací, 

kterým není lhostejný bordel, jaký po sobě jiní bezostyš-

ně nechávají.               

    -  ep  -  



 

 

BĚH VÍTĚZSTVÍ  

Druhý květnový svátek (8.5.) se pro pohybuchtivé konal 

tzv. Běh vítězství s podtitulkem vítězství samo nad se-

bou. Účastníků se dostavilo šest, celý okruh ale proběhli 

čtyři – 2 ženy a 2 muži. Jeden běžec vzdal svůj závod 

těsně pod Hořesedlemi, druhý běžec 1 km za Kolešovi-

cemi, ale nevzdal se, načerpal síly a vyrazil skupince 

naproti. K setkání došlo mezi vesnicemi Zderaz a Heř-

manov, takže si nakonec odběhl krásných 8,5 km namís-

to výsledných 13,5 km. Přestože bylo od rána nádherné 

slunečné a teplé počasí, běhu svědčí odlišný ideál. I pro-

to patří všem zúčastněným gratulace k parádnímu výko-

nu: vzdálenost 13,35 km, doba trvání 1:26:50, průměrné 

tempo 06:30 min/km. 

     -  ep  - 

V sobotu 12. května 2018 od 13 hodin připravila obec 
Kolešovice ve spolupráci s Vojenským spolkem K. K. 

Kriegsmarine a 8. Zeměbraneckým pěším plukem Praha 
při příležitosti 100. výročí ukončení I. světové války a 

na počet místního rodáka kontradmirála Otto Hermanna 
vzpomínkovou akci. Sraz účastníků, mezi kterými byli 

místní i přespolní občané, zástupci  tzv. Rakovnické 
župy c. k. vojenských vysloužilců zemí Koruny české 
Marek Hanzl, Josef Pánek (ceremoniář), Karel Suchý, 

Karel Kolář, ing. Filip Celba a Jindřich Lipenský, jako 
čestný předseda a zakládající člen celorepublikového 

Svazu. Dále byl přítomen Miroslav Franěk ze Sboru 
Rakovnických ostrostřelců, který vlastnoručně zhotovil 

věnec k hrobu kontradmirála Otto Hermanna. Dalším 

pozvaným a vzácným hostem byl i JUDr. Jaroslav Frit-

sch, autor teď vydané knihy (Zapomenutý maršálek) o 
podmaršálu RU armády Emanueli Salomonu Friedbergu
-Mirohorském, který byl i vynikající malíř a propagátor 

zdravého životního stylu u nás.   A konečně třetí milý 
host byl pan Zdeněk Tollar z Chomutova, významný 

amatérský badatel právě v oblasti c. k. vojenského ná-
mořnictva. Přijel uctít památku „našeho“ kontradmirála 

ve své krásné replice uniformy Rakousko - Uherského 
admirála 28. pěšímu pluku a nám všem velel Dr. Michal 
Heres, námořníkům Radomír Zíka z Gardekorps Praha. 

Hlavní zásluhu na dnešní akci měl pan Jan Morávek 
ustrojený v uniformě fregatního kapitána c. k. námořnic-

tva, který celou akci inicioval a měl o kontradmirálovi 
zasvěcenou přednášku, doplněnou diapositivy k jeho 

osobě i c. k. vojenského námořnictva. Velký dík za to, 

že jsme se mohli takto všichni sejít, patří starostovi    
Kolešovic panu Martinu Dvořákovi, který nechal zpustlý 

hrob krásně rekonstruovat a restaurovat a paní Janě Štill-
erové za cenné informace k osobě a působení rodáka 

z Kolešovic Otto Hermanna.  

napsáno ve spolupráci s panem Jindřichem Lipenským  

... úryvek z přednášky Jana Morávka…. 

Křižník Kaiser Karl VI. byl přítomen povstání části 
námořníků v Boce Kotorské v roce 1918. Jeho velitel 
O. Herrmann však vydal rozkaz povstání se nezúčast-
nit. Posádka ho poslechla a křižník opustil zátoku. Zře-
jmě tak tímto činem byly uchráněny životy jeho ná-
mořníků. To se bohužel nedá říci o některých dalších 
námořnících z jiných lodí, kde došlo posléze i k váleč-
nému soudu a popravám vůdců povstání. O. Herrmann 
se narodil 24.10.1870 a dožil v rodných Kolešovicích, 
kde zemřel v roce 9.11.1923. 

VZPOMÍNKOVÁ AKCE NA POČEST MÍSTNÍHO RODÁKA KONTRADMIRÁLA OTTO HERRMANNA  



 

 

KVĚTNOVÝ POCHOD   
Květnového pochodu se účastnilo pár skalních odvážlivců, konkrétně 9 dětí, 9 dospělých a 1 minipsíček. Krásné 

počasí sice lidi ven naláká, ale pravděpodobně k vodě, na zahrady nebo na nějakou tu slibnou grilovačku. Ač bylo 

nebe bez mráčku a slunce ukazovalo svou sílu, celou cestu pofukoval vlahý větřík, který pomáhal držet se plánova-

ného tempa. Skupinka odstartovala s odbitím pravého poledne dne 13. května směr rybník Keblany. Děti proběhly 

kolem zámecké „louže“ a hned na začátek jim dělalo problém dospěláky dohnat. Bez zastávky si vyprávějí, vymýšle-

jí hlouposti, lumpačí. Energie mají na rozdávání, ale vlastně všem tu dalekou pouť ve finále zpříjemňují. Nedovede-

me si to bez nich už ani představit. Z Keblan nás vítr odvál na rovinku vedoucí do Heřmanova. Prošli jsme vesnicí 

směr Hokov, na vrcholu kopce jsme se stočili do polí na cestu vedoucí k bílo-modré kapličce, kde všechny čekal 

odpočinek a menší občerstvovačka. Po načerpání nových sil jsme se vydali mezi šmikouské kopečky, kde nás čekal 

parádní výhled po kraji až na daleké Krušné hory a možná ještě dál. Z kopce do kopce přes Šmikousy jsme se přiblí-

žili k nedalekému Čížkovu a už jsme se začali stáčet k vytouženému cíli. „Kdy už tam budeme? Kolik ještě kilome-

trů? Mě bolí nohy... Já mám žízeň. Kolik už jsme ušli? Jak je to ještě daleko?“ Znáte to, děti se nedají a s otázkami 

vytrvají, dokud nejste na místě. Jak se řeklo, tak se stalo: ve 14:25 jsme pozdravili zderazské obyvatele a se zaháně-

ním žízně a hladu jsme čekali na povídání o kapli sv. Jana Nepomuckého. Děkujeme obci Kolešovice a rodině Zá-

vodských za bezva vzpruhu, parádně se tento výletní den hodila. Z obce Zderaz už šel každý dle svého mínění a chu-

ti – ponejvíc fandit našim hokejistům. Další děkovačka patří všem účastníkům, díky kterým se můžeme těšit na příští 

tentokrát Noční dobrodrůžo. Šlapání zdar!       -  ep  - 

NEDĚLNÍ POUTNÍ VYCHÁZKA  
Další skupinka o 26 chodcích se stejným cílem vycházky, 

jako skupiny první, odcházela od Sokolovny v Kolešovi-

cích ve 13 hodin a pokračovala nejprve směrem na Ptačí 

vrch. První zastávka byla u třech křížů a potom u Fran-

couzského kříže, kde nás Roman Hartl, jako turistický 

průvodce a znalec místního regionu poctil několika zají-

mavými historkami o francouzských vojácích, kteří se po 

porážce napoleonských vojsk po skupinkách vraceli zpět 

do své vlasti. Při druhé zastávce u Francouzského kříže   

R. Hartl přidal vyprávění o zdejším legendárním bandito-

vi Katejánu Kreisslovi a jeho dopadení místním četnic-

tvem. Pak skupinka lehkou procházkou došla zadní cestou 

do Zderazu ke kapli sv. Jana Nepomuckého, kde po krát-

kém občerstvení pokračovala historická přednáška o dnes 

již neexistujícím zájezdním hostinci ve Zderazu a o kapli 

sv. Jana Nepomuckého.  

R. Hartlovi děkujeme za krásné vyprávění a těšíme na 

setkání při křtu nové publikace „Vyprávění o Kolešovicích“, které se uskuteční sále Kulturního domu Kolešovice       

1. června 2018 od 17 hodin.        - bp  - 



 

 

STAROČESKÉ MÁJE  
Král zůstal na svém obvyklém místě, májky byly svobodným dívkám umístěny u domů, tanečníci připraveni před-

vést co ve svém volném čase nacvičili. A tak se průvod vydal 19. května ve 13 hodin od místního kulturního domu 
k domům, kde byly během noci umístěny  májky s přestávkou na nádvoří v Domově Kolešovice. Vše jako každý rok. 
Snad jen s jednou novinkou. Besedu tancovali mladí poprvé s dětmi 2.- 5. třídy základní školy. Beseda v novém pro-

vedení se líbila a nápad diváci ocenili potleskem. Májové odpoledne zakončila večer taneční zábava.                             
Všem, kteří se na hladkém průběhu podíleli děkujeme. 

          -  jp  - 

… a tu jsou všichni naši májovníci - sedící zleva: Jaroslav Daniš, Michaela Viktorová, Ondřej Cílek, Veronika Kostková, Jiří Čečrdle 

ml., Eliška Praisová, Jiřina Kostková, Václav Zuska, Rita Hurtová, Petr Roubík ml. se synem, Lucie Viktorová, Michal Procházka 

stojící nad nimi zleva: Martina Navrkalová, František Drvota, Ondřej Novák, Markéta Brabcová, Jakub Laštůvka, Marek Houška, 

Nela Týčová, Eliška Novotná, Adéla Záhoříková, Karolína Matějková, Martin Brabec, Kateřina  Hurtová, Michal Čečrdle, Simona 

Hrenáková, Ondřej Záhořík, Tomáš Hrenák, Zdeněk Matějka, Pavlína Krejčová, Adéla Skuhrovcová, Pavel Čečrdle, Michaela Trč-

ková, Kateřina Pelikánová, Anna Dýbová, Kateřina  Kovářová, Jiří Záhořík, Václav Krob, Bára Katuščáková, Jakub Hornof, Kateřina 

Kostková, Michaela Schejbalová, Luboš Kaufman, Jan Houška a Míla Pokorný 

ZKOUMÁM, ZKOUMÁŠ, ZKOUMÁME 
 

V neděli po Staročeských májích, 20. května, se vydal auto-

bus rodin s dětmi na každoroční výlet. Naše dlouhá cesta nás 

zavedla do Liberce, do IQ landie. Čekalo nás pět pater dob-

rodružství, objevování, zkoumání, zkoušení. V rozmanitých 

expozicích si každý našel něco, co ho bavilo, zajímalo. Pro-

šli jsme cestou do středu země, v TULaborce si děti mohly 

vyzkoušet nejrůznější pokusy nebo ovládání robotické ruky, 

ve Vodním světě si vyhráli především naši nejmenší, 

v Kosmu jsme se proletěli vesmírem, a kdo chtěl, zavítal do 

Planetária na program Všichni jsme hvězdy, jak název vypo-

vídá, zaměřený na zrod hvězd a jejich proměny. V expozici 

Živly jsme vyráběli obří bubliny, sledovali simulaci ohnivé-

ho 

tornáda, zakusili si sílu vichřice nebo zemětřesení. Prohlédli 

jsme si tělo, testovali kapacitu vlastních plic, prověřovali své 

znalosti o lidském těle. Odvážní z nás mohli projít bytem 

v úplné tmě a zakusit tak vnímání nevidících lidí. V oddělení 

nazvaném Věda v domě bylo možné sledovat fyzikální a 

chemické jevy v našich domácnostech. Čtenáři se na výstavě 

dozvěděli o vynálezech z Česka. Bylo možné vyzkoušet si 

předpověď počasí v mini televizním studiu nebo nadabovat 

pohádku. Zkrátka, celých pět hodin bylo co sledovat. Už 

cestou zpět jsme vymýšleli, kam vyrazíme příští rok.  Padaly 

nejrůznější návrhy, máme tedy z čeho vybírat. Ale určitě to 

bude na kratší vzdálenost.  

Jaroslava Čečrdlová 



 

 

SDH informuje ...  

Hasičská fontána Praha 2018 
 

Již za pár dní se do Prahy sjede více než 1 000 hasičů ze 

všech krajů České republiky, aby zde vzdali poctu čes-

koslovenskému státu a na motivy symfonické básně Vl-

tava z cyklu Má vlast společně vytvořili největší hasič-

skou vodní fontánu na světě.  

Vltava se díky hasičským stříkačkám doslova vzedme 

do vzduchu a za doprovodu světel a hudby vytvoří uni-

kátní a dosud nevídaný vizuální zážitek, kdy se před 

diváky odehraje světelný koncert a vodní balet několika 

tisíců kubických metrů vody v jednom okamžiku.  

Akce proběhne v sobotu 2. června 2018 od 22,00 hodin 

na Rašínově a Hořejším nábřeží mezi Jiráskovým a Pa-

lackého mostem. 

Cílem celé akce je oslava sta let české státnosti hasiči 

České republiky a představení jejich práce netradičním 

způsobem. Živá vodní fontána bude vytvořena za pomo-

ci všeho, co hasiči ke své práci normálně používají - 

požární čerpadla, požární hadice, požární proudnice.  

 

 

                    

Jednotlivé kompaktní vodní proudy budou obsluhovat 

uniformovaní hasiči, kteří již nyní své vystoupení secvi-

čují. 

Akci iniciovali dobrovolní hasiči z Libereckého kraje, 

kde má pořádání podobných menších, hasičských fontán 

již třicetiletou tradici. Pravidelně také pořádají tuto vel-

kolepou podívanou jako vyvrcholení Hasičských slav-

ností v Litoměřicích. Odtud pak přišel nápad originálně 

oslavit výročí sta let republiky a největší hasičskou fon-

tánu v historii předvést v Praze na Vltavě. Pro tuto příle-

žitost byl založen spolek Hasičské fontány a osloven 

Hasičský záchranný sbor ČR jako hlavní partner, který 

bude zajišťovat technickou podporu. 

Oslavte i vy spolu s hasiči a dalšími přáteli významné 

výročí české státnosti, prožijte slavnostní večer plný 

akce a odneste si zprávu o tom, že Česká republika je 

díky svým hasičům v těch nejlepších rukou. 

      

    Zdroj: www.hzscr.cz 

Čarodějnické odpoledne 2018 

Také v letošním roce uspořádala obec Kolešovice, Sbor dobrovolných hasičů a Český svaz žen u dětského hřiště 

Čarodějnické odpoledne. Od 16,00 hodin se postupně vydalo na sedm desítek dětí s rodiči na trasu kolem zámeckého 

rybníka, na které je čekalo osm úkolů. Mezi nimi jízda na koloběžce, hod koštětem, hledání ztracené věci, skákání 

v pytli, střelba z luku, hod míčkem na plechovky nebo do kbelíku a také dva úkoly, kterých si účastníci museli všim-

nout na stromech. Jedním z nich bylo vymyšlení nějakého čarodějného zaklínadla. V cíli jsme se pak nestačili di-

vit…slyšeli jsme známé říkanky, složitější básničky, ale také vlastní tvorbu nebo zaříkávadla v německém jazyce. 

Ženy připravily pro děti odměny a opékání buřtů. Místní pohostinství zase zajistilo občerstvení pro dospělé. Tento-

krát nás čekala dvě překvapení. Prvním byla parádní čarodějnice na vozíčku, kterou přivezl pan Ctirad Mrzena. A 

druhým bylo ještě před zapálením čarodějnice uspořádání soutěže v hodu koštětem pro dospělé. Nejdále dohodili 

Karel Šrámek a Alena Roubíková. Děti si hrály na hřišti, dospělí povídali kolem ohně a velká většina vydržela až do 

večerních hodin. Tak na rok zase na viděnou! 

          Jaroslava Čečrdlová  



 

 

Kulturní nadílka ...  

Sobota 9. června 2018                      

10 hodin sraz rodáků, obyvatel a přátelů    

obce na sále kulturního domu                            

13 - 17 hodin  seznámení se se spolkovým a 

obecním životem (otevřená obec pro každého)       

18 hodin koncert Jitky Zelenkové před kultur-

ním domem                                

20 - 22 hodin  posezení při muzice  

 

Sobota 9. června 2018                           

Víkend otevřených zahrad od 9 do 17,30        

hodin bude pro veřejnost otevřena přírodní a 

permakulturní zahrada v Heřmanově č.p. 23 

 

Sobota 23. června 2018 Zámecká pouť 

Bohatý program od 10 do 18 hodin živé hu-

dební vystoupení, občerstvení, dobová řemesla     

- bližší informace na úředních deskách a we-

bových stránkách obce  

Sobota 30. června 2018 Sousedský piknik  

slavnostní křest Heřmanovské vyhlídky,     

instalace laviček a výsadba stromů — zaháje-

ní ve 13 hodin  

 

 

i takováhle krása květů roste v Kolešovicích 

- u Ransdorfů   

Počasí v obci. Jak bylo …?  

B Ř E Z E N    

T EP L O TY V B Ř E ZN U   [ ° C]  
SR Á ŽK Y V B Ř E ZN U 

[ l / m 2 ]  

rok Max. datum Min. datum průměr celkové Max. Datum 

2016 16,5 28.03.2016 - 4,0 04.03.2016 3,86 32,0 16,0 01.03.2016 

2017 22,5 31.03.2017 - 4,0 13.03.2017 6,58 37,5 9,0 19.03.2017 

2018 13,5 10.03.2018 - 14,0  01.03.2018 1,42 38,0 10,0 12.03.2018 

D U B E N      

T EP L O TY V D UB N U [ °C ]  
SR Á ŽK Y V  DUB NU  

[ l / m 2 ]  

rok Max. Datum Min. 
Datum 

průměr celkové Max. datum 

2016 25,0 05.04.2016 - 3,0 02.04.2016 8,63 16,0 7,0 14.04.2016 

2017 23,5 10.04.2017 - 3,5 21.04.2017 8,1 59,0 16,0 04.04.2017 

2018 28,5 21.04.2018 - 3,0 07.04.2018 12,71 15,0 9,0 16.04.2018 



 

 

      

Společenská kronika   

ŽIVOTNÍ JUBILEUM V KVĚTNU A ČERVNU LETOŠNÍHO ROKU OSLAVÍ  

 O s k a r  H a v l í k                          

 F r a n t i š e k  Š a n t o r a           

 S o ň a  D r o z d o v á         

M a r i e  H o u b o v á    

                                 

M a r i e  F r ý d o v á               

M i r o s l a v  K u č e r a           

M á r i a  T e r č o v á     

  PŘEJEME PEVNÉ ZDRAVÍ A POHODU DO DALŠÍCH LET 

      * gratulujeme občanům ve věku 70, 75, 80 let a po 80 roce každý rok  

tisk Kolešovické  l i s ty  vydává obec Kolešovice. Počet výtisků  120 ks.                                                                                                       

Vy davatel :   obec Kolešovice, 270 02 Kolešovice č.p. 212  – telefon: 313 582 296, IČ 00243884,  www.kolesovice.cz                                                

Evidenční číslo periodického tisku: MK ČR E 18577. Texty neprošly jazykovou úpravou.                                                                             

Adresa pro zasí lání  pří spěv ků a  inzerátů : obec@kolesovice.cz / Uzávěrka pří št ího č ís la : 21.07.2018 

  Dne 27. dubna 2018 nás opustila naše spoluobčanka paní  B o ž e na He ri nko v á.      

        Č e s t  j e j í  p a m á t c e  ! 

 

 25. května 2018 - nádvoří Domova Kolešovice                    

 Michaela Křížová a Vojtěch Blažek, oba Rakovník  

ŘEKLI SI SVÉ    „ano“ 

    Kryštof  Polánek         *  13. dubna 2018   

 Jindřich  Tichai         *  28. dubna 2018  

 Anna Hajná         *  23. května 2018  

      KRYŠTOFOVI, JINDROVI A ANIČCE PŘEJEME KRÁSNÝ A SPOKOJENÝ ŽIVOT.                

   ŠŤASTNÝM RODIČŮM BLAHOPŘEJEME !  

VÍTÁME NOVÉ OBČÁNKY MEZI OBYVATELE NAŠÍ OBCE 

 

… a protože nás čeká nejhezčí období v roce, čas dovolených,  výletů, 

zájezdů  a možná i odpočinku přejeme vám krásné prázdniny a příjemně 

   strávenou dovolenou   

     Redakce KL 

http://www.kolesovice.cz/
mailto:obec@kolesovice.cz

